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Ztratili se po kosmické havárii. Najdou cestu domů?
Dva bronzoví mimozemšťani stojí před planetáriem na Kraví hoře v Brně, chtějí se zeptat na cestu domů. Autorem nových
soch je výtvarník Václav Sigurson Kostohryz. Mimozemšťany pojmenoval Fegurdi, podle sochaře se ztratili po havárii
kosmického modulu. Jde o podobenství – i lidé totiž někdy těžko hledají cestu po různých nehodách, které se v životě
stávají, a přitom doufají v radu a pomoc, stejně jako Fegurdi na hvězdárně. „Projekt vznikl na počátku roku 2022 při mé
tradiční novoroční procházce po Kraví hoře. Před vchodem do budovy Hvězdárny a planetária Brno jsem si představil dva
bloudící mimozemšťany. Jelikož nedaleko bydlím a kolem často chodím, chuť realizovat nápad sílila,“ popsal autor. ČTK

ČT
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VSAĎ SI
Ministerstvo financí varuje: Účastí
na hazardní hře může vzniknout

závislost! Zákaz účasti osob mladších
18 let na hazardní hře.

Skleněné obaly od vína se dříve vykupovaly, teď končí v odpadových kontejnerech.
Návrat zálohování není na pořadu dne, nutnámyčka lahví je totiž přílišnákladná STRANA 3

„Vím, kde
po věcech
sáhnout“
Pracuje jako stylistka,
pomáhá lidem najít styl,
utřídit věci, které už
mají, půjde s vámi
nakupovat a díky ní si
dokombinujete šatník.
Šárka Štursová se,
jak sama v rozhovoru
pro deník Metro říká,
stará o vnější část
osobnosti. STRANA 8

Hokejisté hrají o druhé
místo ve skupině. Tým
kouče Kariho Jalonena
čeká od 15.20 zápas
proti Kanadě. STRANA 12

inzerce

Lahve s vínem. Naplnit,
vypít, vrátit a naplnit?

Pozvedněte
číši a dejte si
Černou svini
Procházka útrobami
Černokosteleckého
zájezdního pivováru
a jeho úžasnými sklepy
je jako cesta časem.
Dvojice kamarádů,
která zchátralý objekt
koupila v roce 2001,
v něm původně pivo
vařit nechtěla. STRANA 6
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Po třech letech, kdy skrývali
tváře pod rouškami, se někte-
ří Japonci nyní obracejí na spe-
cialisty, aby je naučili znovu
se bez rozpaků usmívat. Píše
o tom list The Guardian. Podle
lektorů má řada lidí problém
zvyknout si na život bez zakry-

tého obličeje a někteří zapo-
mněli, jak se usmívat. Lekce,
které jsou oblíbenémezi žena-
mi, začínají cvičením zaměře-
ným na uvolnění napjatých
obličejových svalů. Ke sledová-
ní pokroků používají účastní-
ci kapesní zrcátko. ČTK

Martin Scorsese,
Leonardo DiCaprio
a Robert de Niro se
nechali dojmout.
Jejich film se líbí.

Americký režisérMartin Scor-
sese stále kouzlí na filmovém
plátně, napsal server CNN.
Jeho nejnovější projekt, kri-
minální drama Killers of the
FlowerMoon s LeonardemDi-
Capriem a Robertem De Ni-
rem v hlavních rolích, měl
o víkendu premiéru na slav-
ném filmovém festivalu ve
francouzském Cannes a po
promítání se dočkal několika-
minutového potlesku vesto-
je. Diváci ve festivalovém pa-
láci Grand Théâtre Lumire
bouřlivě aplaudovali sedm
minut. Další potlesk přišel
poté, co režisér Scorsese po-
děkoval publiku, „všem, kte-
ří byli s filmem spojeni, včet-

ně svých starých kamarádů
Boba a Lea“, a Osedžům, pří-
slušníkům indiánského kme-
ne, o nichž snímek pojedná-
vá. Dojatý Scorsese popsal na-
táčení filmu jako „velmi živý,
úžasný a dojemný“ zážitek.
Ovace sklidili také DiCaprio,
De Niro a Lily Gladstoneová.

Film natočený podle best-
selleru Davida Granna je kri-
minálním příběhem založe-
ným na skutečnosti. Odehrá-
vá se ve 20. letech 20. století
v Oklahomě a popisuje sério-
vé vraždy členů bohatého
kmene Osedžů, které vyvola-
ly rozsáhlé vyšetřování Fede-

rálního úřadu pro vyšetřová-
ní. Tři a půl hodiny dlouhý
film představuje Scorseseho
první příspěvek k žánru wes-
ternu. Film budemít v kinech
premiéru 6. října a poté bude
od 20. října dostupný v ki-
nech po celém světě a také na
platformě Apple TV+. ČTK

Kurzy usmívání se

Leonardo DiCaprio, Lily Gladstoneová, režisér Martin Scorsese a Robert De Niro pózují fotografům před
premiérou filmu Killers of the Flower Moon na filmovém festivalu v Cannes. AP

600
V New Yorku se uskutečnila
aukce kytary, se kterou třís-
kl frontman kultovní kapely
Nirvana Kurt Cobain. Proda-
la se za 600 tisíc dolarů
(13,2 milionu korun). Před
dvěma lety se prodala za
šest milionů dolarů jeho ky-
tara, s kterou odehrál slav-
ný akustický koncert. ČTK

Auto-moto - poptávka
• Sbírám auta, motorky, trak-
tory, voj. techniku, díly, vraky,
technické průkazy, typové
osvědčení, vybavení dílen, ga-
ráží vše do r 1990.
Tel. 734843403271924

Přízemní
mrazíky a bouře
V týdnu bude v Česku pře-
vážně polojasno, výjimkou
bude dnešek, kdy by část
území měly zasáhnout sil-
né bouřky. Od zítřka by se
nejvyšší teploty měly pohy-
bovat jen okolo 20 stupňů.
Hrozí dokonce ranní pří-
zemní mrazíky. Vyplývá to
z předpovědi českých
hydrometeorologů. ČTK

Řidič se vyhnul
ježkovi a narazil
Pokus o vyhnutí se ježkovi
skončil dopravní nehodou.
Třiadvacetiletý řidič v obci
Luková na Orlickoústecku
nezvládl v zatáčce řízení
a napasoval svůj vůz mezi
stromy a pomníček. U ne-
hody zasahovaly všechny
složky záchranného systé-
mu, muž musel do nemoc-
nice. iDNES.cz

Vyplatíme Vaše dluhy!
Vykoupíme Vaší nemovitost

a nadálemůžete
v nemovitosti bydlet

737 352 730

Slavný režisér dál kouzlí.
S legendami zažil ovace

COBAINOVA KYTARAKRÁTCE

Nemovitosti - poptávka
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Naplnit, vypít, vrátit
a zase naplnit?
Pro skleněné obaly
na víno to neplatí.
Končí v odpadových
kontejnerech.

Litrovka, sedmička. To byly
jediné objemy lahví na víno,
které znali spotřebitelé do
roku 1989. Vykupovaly se
všechny, stejně jako pivní lah-
ve. Koruna za kus. Teď už
vám v obchodě vezmou zpět
za peníze lahve jen za pivo
a některé minerálky a limo-
nády. Vinaři plní nápoje do
lahví, jež jsou jen na jedno po-
užití. Je to nezbytné? Nešlo
by je vracet jako v minulosti?

Kde jsou doby, kdy byla
jedna za dvě koruny
Nejběžnějším obalem na
víno, u nás i ve světě, je sed-

midecilitrová skleněná la-
hev. „Vždy patřily k nejlevněj-
ším, ale i ty poskočily za po-
sledních osmnáct měsíců
o sto až sto dvacet procent,“
vysvětluje vinař Jiří Maděřič
z Moravského Žižkova.
Zatímco v roce 2021 byl kus
za pět korun, nyní je za jede-
náct. Na přelomu tisíciletí se
daly vinné skleněné obaly, i
díky čínské produkci, pořídit
za dvě koruny. Ale i v době,
kdy se ještě vinné obaly vyku-
povaly, byla prodejní cena
čtyři koruny. Vratná záloha
jen tři, podobně jako u piva.
„Pokud by byly lahve vratné,
musely by být asi v přeprav-
kách jako pivo, aby to bylo
ekonomičtější,“ říká Madě-
řič.
Pokud by tedy byly lahve

vratné, vinaři by se do takové-
ho zálohového systému s nej-
větší pravděpodobností neza-
pojili. Mimo jiné i proto, že
někteří si nechávají lisovat
lahve s logem vinařství, mír-

ně upraveným tvarem oproti
klasice a dalším odlišením od
konkurence. A nezapojili by
se asi ani tehdy, když by se ši-
roký sortiment všech druhů
a tvarů lahví sjednotil z něko-
lika desítek (viz box). „Vratné
lahve by byly poděkováním
přírodě, je to však otázka vy-
bavení vinařství,“ říká Mar-
tin Fousek, marketingový ře-
ditel firmy Bohemia Sekt.

Cenamycí linky? Promalého
vinaře neprůchodná
Do toho spadá kvalitní linko-
vá myčka lahví, bez ní by hy-
gienici znovupoužití obalu
neschválili. „Ta stojí miliony,
možná až desítkymilionů ko-
run a tyto náklady se vracejí
pomalu. Někomu, kdo plní
ročně tisíce, ale i desetitisíce
lahví, navíc do několika typů,
se linka finančně nevyplatí,

pro malé vinařství v podstatě
nerealizovatelná záležitost,“
dodává Fousek. I systém, kdy
by lahvemířily do nějaké cen-
trální krajské myčky lahví
a odtud by je pak vinaři opět
odebírali, je organizačně a fi-
nančně složitý. V éře, kdy se
vína plnila jen ve velkých pro-
vozech, podobně jako je
tomu v pivovarech, je nená-
vratně pryč. PAVEL HRABICA

SPA HOTEL DĚVÍN & MARIÁNSKÉ LÁZNĚ
SVĚTOZNÁMÉ LÁZNĚ NABÍZEJÍCÍ NEJČISTŠÍ OVZDUŠÍ A POLOHU UPROSTŘED SLAVKOVSKÉHO LESA

VÍCE INFORMACÍ NAJDETE NA NAŠICH WEBOVÝCH STRÁNKÁCH: WWW.SPAHOTELDEVIN.CZ
Příkrá 618/2a, 353 01 Mariánské Lázně | +420 354 470 400 | +420 354 621 692 | info@spahoteldevin.cz

*ve dvoulůžkovém pokoji (při obsazenosti 2 osob) | **v jednolůžkovém pokoji

KOMPLEXNÍ LÁZEŇSKÁ KÚRA
8 dní / 7 nocí | od 11.250 Kč / osoba*
8 dní / 7 nocí | od 15.890 Kč / osoba**
Nabízíme jedinečnou kombinaci léčebného pobytu v Mariánských Lázních se zamě-
řením na prevenci, regeneraci a obnovu vitality. Balíček nabízí ubytování v komfort-
ním pokoji, plnou penzi (oběd formou lehkého oběda – salát & polévka), konzultace
s lékařem, 3 léčebné procedury denně (celkem 15 procedur – dle rozpisu lékaře),
1× za pobyt 2-hodinový vstup do bazénu.

SENIOR 60+
7 dní / 6 nocí | od 8.830 Kč / osoba*
7 dní / 6 nocí | od 11.300 Kč / osoba**
Je čas na zasloužený odpočinek! Relaxujte v lázních a zároveň přispějte k udržení či zlep-
šení své tělesné i psychické kondice. Program obsahuje ubytování v komfortním pokoji
s přípitkem, polopenzi, perličkovou koupel, parafínový zábal, klasickou částečnou ma-
sáž, 2× plynovou obálku, 1× oxygenoterapii, 1× relaxační masáž hlavy, 2× inhalaci, 1× za
pobyt 2-hodinový vstup do bazénu, 2× zapůjčení Nordic Walking holí na 2 hod.

DĚVÍN DE LUXE PROGRAM
3 dny / 2 noci | od 4.540 Kč / osoba*
3 dny / 2 noci | od 6.400 Kč / osoba**
Dopřejte si komfortu a luxusu v moderních pokojích kategorie De Luxe. Pobyt obsa-
huje: ubytování v moderním a luxusním pokoji kategorie De Luxe, polopenzi, 1× cel-
kovou masáž, 1× plynovou obálku, 1× 2-hodinový vstup do bazénu, privátní saunu,
čajový a kávový set, 15% slevu na další procedury, župan a pantofle během pobytu,
parkovné během pobytu.

WELLNESS & RELAX
4 dny / 3 noci | od 5.750 Kč / osoba*
4 dny / 3 noci | od 8.720 Kč / osoba**
Odpočiňte si od starostí všedních dnů a přijeďte načerpat novou energii do příjemné
atmosféry našeho Spa Hotelu Děvín. Užijte si relax a pohodu v romantickém prostředí
světoznámého lázeňského města. Program zahrnuje: ubytování v pokoji De Luxe s pří-
pitkem, polopenzi, klasickou částečnou masáž, minerální koupel s přísadou „Linola Fett
Oilbad“, oxygenoterapii, perličkovou koupel, privátní saunu pro dva (60 min.), čajový
a kávový set, 15% slevu na další procedury, župan a pantofle během pobytu.

Relaxujte v lázních, které jsou zapsané na seznamu UNESCO, odpočiňte si od starostí všedních dnů a přijeďte načerpat novou energii do příjemné atmostéry
našeho Spa Hotelu Děvín. Během jarních dnů v Mariánských Lázních čerpejte životní optimismus a energii při relaxačních procedurách, které mají pozitivní vliv na
celý organismus. Pozitivní vliv přináší i samotné klima Mariánských Lázní a krása města, výlety do okolí i změna denního režimu. Uvedené ceny jsou s 15% slevou.

80
Až osmdesát typů lahví na
víno je v regálech obchodů
nebo u vinařů. Někteří vý-
robci si nechávají vyrábět
vlastní design. Tyto lahve
zdražily během růstu cen
energií nejvíce.

inzerce

Nevratné lahve. Vinaři by brali
zálohování, ale nemají na něj

Tlak na nevratné lahve na
konci 90. let 20. století byl
hlavně ze strany řetězců.
Kvůli skladovým prostorám.

• Některé řetězce
vykupovaly v té době
lahve jen za padesát
haléřů.

• Nízká cena nemotivovala
spotřebilete. EKOLIST.CZNa jedno použití. Vymývat lahve

se vinařům nevyplatí. MAFRA

PESTRÁ PALETA BEJVÁVALO
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Uhlí bude
Sokolovská uhelná těží ve
svém největším lomu Jiří
v současnosti 3,5 milionu
tun hnědého uhlí za rok.
Navzdory původním plá-
nům útlumu těžby firma
loni těžbu mírně navýšila.
V souvislosti s ruskou agre-
sí bylo potřeba zajistit do-
dávky elektřiny i tepla prá-
vě z uhlí. Společnost ale
dál čeká postupný útlum
těžby. V lomu Jiří bude
těžba pokračovat do roku
2032, vydána jsou všechna
příslušná povolení. ČTK

Okáč metlicový
potřebuje naši
pomoc. Abychom ho
dokázali zachránit,
musíme se dozvědět
o jeho životě co
nejvíce.

Slyšíte to? To se začínají slé-
tat ohrožení okáči. Zespodu
křídel mají, ač to zní možná
neuvěřitelně, namalované
kódy. Vědci se chystají tento
hmyz v následujících týd-
nech sledovat. „Tým ekologie
hmyzu z Fakulty životního
prostředí ČZU v Praze detail-
ně studuje populaci okáče
metlicového žijícího v Pro-
kopském údolí a jeho okolí.
Abychom mohli odhadnout
počet zde žijících okáčů, zna-
číme je speciálními kódy na
spodní stranu křídel,“ říká
pro deník Metro koordinátor
projektu Michal Knapp.

Nesnadný úkol
Čím více pozorování označe-
ných i neoznačených okáčů
se následně během léta poda-
ří udělat, tím přesněji mohou
odborníci zjistit například to,
jak daleko doletí, jak dlouho
žijí, na jaká místa kladou va-

jíčka, kde se páří či krmí. „To
jsou důležité informace pro
jejich následnou účinnou
ochranu. Víc očí víc vidí,
a tak se našeho projektu Oká-
čům na stopě může zúčastnit
i široká veřejnost. Stačí se
koukat kolem sebe, a když
uvidíte okáče metlicového,
tak jej jednoduše vyfoťte,“ do-
dává Knapp s tím, že focení
není, popravdě řečeno, vždy
snadné. „Ale s trochou trpěli-
vosti se většinou zadaří. Foto-
grafii, včetně údajů o místě
a času pořízení snímku,
s námi následně sdílejte přes
aplikaci iNaturalist či projek-
tový Facebook,“ doplňuje pro
Metro Knapp.

Vyfoťmotýla, dostaneš pivo
Dobrá zpráva je, že pražské
populaci se v předchozích le-
tech docela dařilo. Odborníci
pozorovali mnoho dospělců
a zálety jedinců i na okraje
sídlišť sousedících s Prokop-
ským údolím. „Bohužel není
v silách členů našeho týmu
obsáhnout tak velkou oblast,
a proto pozorování veřejnos-
ti z těchto atypických bioto-
pů jsou pro nás velmi cenná.
Rádi však budeme i za veške-
rá pozorování v rámci oblasti
hlavního výskytu druhu pří-
mo v Prokopském údolí. Jako
motivaci pro veřejnost plánu-

jeme vyhlásit i soutěž pro nej-
pilnější pozorovatele, které
odměníme pivními speciály,
hezkou knihou o denních
motýlech či nabídkou účast-
nit se terénních prací spolu
s námi entomology,“ láká
Knapp.

Focení i na sídlištích
V letošním roce se případné
pole působnosti fotografů
rozšiřuje. Podle Knappa se

cení i fotografie, které lidé po-
řídí na sídlištích kolem Pro-
kopského údolí. V roce 2021,
kdy akce probíhala naposled,
byl, vzhledem k chladnému
a poměrně deštivému počasí,
počátek letové aktivity okáčů
posunut až na první červenco-
vé dny. Odchyty a monito-
ring tak probíhaly až do prv-
ních říjnových dnů. „Celkem
bylo označeno 916 jedinců.
470 samic a 446 samců.

„Pevně věříme, že celý pro-
jekt pomůže pražské popula-
ci okáče metlicového dále
růst. Na místech výskytu oká-
čů plánujeme další aktivní zá-
sahy v jeho prospěch. Napří-
klad tvorbumíst s řidším tráv-
níkem pomocí lokálního na-
rušování drnu či dodávání
zdrojů nektaru. Těšíme se na
spolupráci obyvatel Barrando-
va,“ uzavírá pro deník Metro
Knapp. FILIP JAROŠEVSKÝ

Začíná pozorování chráněných okáčů metlicových, dobrovolníci budou zjišťovat například to, jak daleko
doletí, jak dlouho žijí, na jaká místa kladou vajíčka, kde se páří či krmí. iNATURALIST.CZ

Proč vykáceli
unikátní lesy?
Ekologická organizace
Greenpeace a obec Hor-
ní Jiřetín na Mostecku
podaly trestní oznámení
na firmu Royal Pine, kte-
rá podle nich nelegálně
vykácela staré bukové
lesy v Krušných horách.
Mají za to, že firmamoh-
la spáchat trestný čin
poškození lesa.

Slavné loutky
jako komiksy
Plzeňské Divadlo Alfa,
které slaví úspěch také
v cizině, chystá kome-
dii. V ní české loutky
v čele s výmluvným
Kašpárkem a superhrdi-
nové z amerických ko-
miksů pod vedením Ka-
pitána Ameriky zachra-
ňují město před pádem
obřího asteroidu. ČTK

3x
ČT
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KRÁTCE

Zachráníte i vy vzácné motýly?
Vyfoťte je v Prokopském údolí
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Nový stellplatz.
Zaparkujete obytňák
a jdete na jedno i pět

Údajně sám svatý Vojtěch založil
v hlubokých a zdálky se černají-
cích lesích malý opevněný koste-
lík. Tak vznikl Černý Kostelec,
který teprve ve dvacátém století
změnil název na Kostelec nad Čer-
nými lesy. Pokud se tam vydáte
na výlet, neuděláte chybu. V čer-
nokosteleckém pivovaru, který
od roku 1987 do roku 2001 chát-
ral, najdete rozsáhlé pivovarské
muzeum s původním strojním
vybavením, restauraci ve stylu
první republiky a hlavně výčep
nabitý dobrými pivy! Pro cestova-
tele s obytními auty a dodávkami
tu chystají novinku. „Už od čer-
vence tu budoumít možnost na-
pojit se na vodu a elektriku.
Přespání budemožné na několi-
ka místech nového karavanové-
ho stání. Pokud tedy nevyužijete
rovnou naše pokoje,“ říká spolu-
majitel Tomáš Vodochodský.
„Můžete jít i na zámek, do mu-
zea keramiky nebo si zajet do
Kouřimi či Kutné Hory,“ vyjme-
novává možnosti dalších výletů.
Prohlídku samotného pivovaru
byste ale vynechat neměli.

Černá svině. Silné pivo málem nevzniklo

Milan (vlevo) a Tomáš si plní pivovarské sny už roky. Zchátralý
pivovar koupili v roce 2001. Dvojice kamarádů vzděláním i živo-
tem spojená s pivem tu ale původně pivo vařit nechtěla. Zdrojem
peněz pro rekonstrukci byly vlastní pražské hospody a pivní bar,
ale nestačilo to, a tak začali odebírat pivo i z Kostelce. Původní
pivovarské objekty jsou tu už z roku 1840 a jedno z piv se jmenuje
Černá svině. „Chceme vyčuhovat ve všech směrech, takže i v ná-
zvech. Máme zaregistrovanou nejenom černou, ale i bílou
a rudou svini. Jsou tu černé lesy, jsme v Kostelci nad Černými lesy,
tak jsme přišli s Černou sviní,“ směje se Tomáš Vodochodský.

Pivovarské muzeum
je unikátní v tom,
že je funkční

Procházka útrobami Černokoste-
leckého zájezdního pivováru
a jeho úžasnými sklepy je jako
cesta časem. Pivovarníci Tomáš
„Vodouch“ Vodochodský a Milan
„Květák“ Starec totiž zachraňují
historickou techniku pro výrobu
piva z bývalých pivovarů, kde ji
chtějí zničit. Je tu tolik úžasných
věcí k obdivování. Spolumajitelé
mají skoro půl milionu fotek za-
niklých pivovarů a do roka by
chtěli otevřít unikátní expozici
s největší varnou na přímý otop
dřevem na světě. A také 160hek-
tolitrovou varnu. „Návštěvníkům
můžeme už nyní ukázat parní
stroj v kotelně vedle topeniště
varny. Z dalších unikátních věcí
máme třeba chladicí štoky, které
jsou v Česku funkční jen u nás
a U Fleků, také sprchový chladič
na dochlazování mladiny, ten je
jediný funkční v Česku. A nádher-
ný je krov žentouru (fotka budovy
uprostřed – pozn.red.) – největší-
ho v Evropě, chladicí kompresor
Kolben a Daněk ve strojovně
a chladicí kompresor Bosch v pod-
varní,“ vyjmenovává Milan Sta-
rec s tím, že pivovar včetně movi-
tého vybavení je už zapsaný na
seznamu kulturních památek,
což pomáhá při získávání financí
na záchranu strojů a tvorbu expo-
zic. TEXT A FOTO: PETR HOLEČEK

To není pivovar,
to je stroj času
nad Černými lesy
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Pracuje jako stylistka, pomá-
há lidem najít styl, utřídit
věci, které už mají, půjde
s vámi nakupovat a dokombi-
novat šatník. Šárka Štursová
se, jak sama říká, stará o vněj-
ší část osobnosti. „Lidé chodí
půlku dne po obchodech a od-
nesou si jedno triko. Já, jak
jsem v obchodech skoro kaž-
dý den, tak vím, kde po vě-
cech sáhnout,“ říká Štursová.
Kromě osobních nákupů dělá
školení pro firmy a pomáhá
jim dát dohromady dress
code, dělá také styling při fo-
cení a natáčení reklam, do ča-
sopisů nebo známým osob-
nostem. „Aby se tím člověk
u nás uživil, je potřeba se vě-
novat všemu,“ uvádí Šturso-
vá pro deník Metro.

Jak byste popsala svůj styl?
Minimalistický. Uměmoc ne-
najdete žádné vzory, výrazné
barvy, ale minimalistické
a jednoduché a pohodlné ob-
lečení, protože jsem pořád
v pohybu. Nejčastěji nosím te-
nisky a něco pohodlného,
abych se jednak mohla hýbat
a zároveň proto, že hodně
času trávím i v autě. Takže to
musí splňovat všechny tyto
předpoklady.

Co byste doporučila ženám,
které nejsouminimalistky,
baví je odvážné barvy
a vzory, které ale často
přeplácávají?
Nechte vyniknout jeden kou-
sek. To funguje nejlépe. Když
jsou hodně vzorované šaty,
tak utlumit všechno ostatní,
kdyžmám vzorovanou kabel-
ku, tak dát do základních ba-
rev oblečení, které máte na
sobě, a nechat ten kousek
vždy vyniknout. To bude
vždy fungovat.

Třídíte lidem i šatníky?
Ano, lidé si mě mohou po-
zvat domů. Je to jedna ze slu-
žeb, která se využívá nejčastě-
ji a pro dlouhodobou spolu-
práci je to nejlepší začátek,
protože vím, co klient má
doma, takže pak se s tím lépe
pracuje a nemáme tendenci
kupovat stejné věci.

Když k někomu přijdete
domů, vyhodíte půlku
skříně?
Ne, toho se nemusíte bát. Sna-
žím se pracovat s tím, co tam
je, většinou to funguje tak, že
všechny věci vytáhneme ven
a jednu po druhé buď vrací-
me zpátky, nebo dáváme na
hromadu „už to dosloužilo“,
přemýšlíme nad tím, jak by
to šlo využít jinak. Ale není
mým cílem, aby ve skříni nic
nebylo, o tom to není. Spíš vy-
třídíme věci, které už doslou-
žily, nesedí správně nebo už
vyšly ze vkusu, který daný kli-
ent má, a už to do šatníku ne-
sedí.

Mají podle vás Češky dobrý
vkus?
Myslím, že jsme pořád hodně
konzervativní, hodně se to
liší region od regionu. Ve vel-
kých městech si umíme s ně-
jakými věcmi víc pohrát, ale
je to i tím, že nabídku v okolí
máme větší než třeba v men-
ších městech a vesnicích,
tam je samozřejmě výběr
omezenější.

OFrancouzkách se říká, že
mají šmrnc, o Britkách zase
koluje názor, že se oblékat
neumějí. Jak jsme na tom
oproti jiným zemím?
Oblékání je hodně subjektiv-
ní věc, každý máme jiný
vkus, někomu přijde super

něco, co jiným přijde otřes-
né. Neřekla bych, že Britky vy-
padají špatně nebo mají špat-
ný vkus, ale jsoumnohemod-
vážnější, umí vynést své tělo.
U nás se body positivity něja-
kýmzpůsobem rozbíhá, opro-
ti tomu Britky byly vždy žen-
ské, které mají nějaké tvary,
a nikdy se to moc nesnažily
skrývat.

V čem ještě zaostáváme?
Podceňujeme kvalitu věcí,
máme tendenci kupovat sty-
lem „hlavně ať je toho hodně
a je to levné“, ale to je něco,
co se také naštěstí mění. Je to
určitě spojené i s historií, kte-
rá se tu děla. Pro spoustu lidí
je lepší mít toho víc a za lev-
no, stejně tak to funguje v po-
hostinství – za malé peníze
velká porce. V tomhle dává-
me do pozadí kvalitu. Přitom
to nemusí být drahé značky,
ale je důležité koukat na ma-
teriály a na zpracování.

Setkáváte se při prolézání
šatníků s věcmi, kterými si
vyloženě škodíme?
Neumíme moc pracovat s fi-
gurou, kterou máme, proto-
že cílem oblékání je postavu,

ať je jakákoli, podpořit, pod-
trhnout. V tom máme trochu
tendenci se schovávat do vel-
kých věcí. Druhý problém je,
že hodně překombinovává-
me věci. Barvy, vzory, všech-
no naráz. Další věc, která po-
malu ustupuje, je velké barev-
né ladění – kabelka, boty.
Měla jsem klientky, které ne-
byly schopné absolutně pře-
nést přes srdce, že byměly na
ruce zlatý prstýnek a na ka-
belce stříbrný zip. Úplnémali-
chernosti, které na první po-
hled nejsou vidět. Paradoxně
na těchto věcech hodně lpí-
me, ale pak jsme schopní kou-
pit věc, která je nekvalitní.

Poradíte, jak to udělat,
abychom se v oblečení cítili
dobře, aby nás podporovalo?
Najít si svůj styl, což může
být cesta na celý život – ně-
kdo ho může najít dříve, ně-
kdo později, to je v pořádku
a děje se to. Najít si to, v čem
se člověk cítí dobře. Nemys-
lím, že je úplně důležité ná-
sledovat módní trendy, ale
dobře postavit šatník v zá-
kladních barvách, jako je čer-
ná, bílá, šedivá, béžová, a pak
si do toho dokombinovávat
klidně nějaký trendový kou-
sek. Zvolit správné střihy,
správný styl. V momentě,
kdy se v tom člověk najde,
tak jde všechnomnohem jed-
nodušeji.

Imy jsme v oblékání odvážní
a nebojíme se vynést třeba
ponožky v sandálech. Co je
podle vás největší české faux
pas?
Nejvíc mi u nás vadí to, že
umíme naprosto dokonale
odignorovat jakýkoli spole-
čenský dress code. Není to
otázka stylu, ale prostě to ne-
umíme. Když vidím na plese
džíny a krátkou košili… tak
zaměnejvětší chyba v obléká-

ní je zrovna toto, neumět do-
držet dress code.

Co říkáte na silonky
a punčochy?My Češky je
máme rády…
Tělových bych se zkusila vy-
varovat. Velmi málo najdete
odstín, který lichotí pleti,
a v kombinaci s nějakými bo-
tami, sukněmi, šaty to vlast-
ně může postavě na pohled
uškodit, zvlášť když si třeba
v zimě vezmete kozačky pod
kolena, pak je pruh těla, pak
sukně nad kolena... Lépe
a proporčně čistěji by to vypa-
dalo s černými punčocháči,
protože tak se postava optic-
ky nerozdělí na několik částí.
Ale chápu to, na jaře a na za-
čátku léta nemáme opálené
nohy, není to dokonalé. Exis-
tují třeba takzvané silonky ve
spreji, které fungují jako ta-
kový make-up, který zmatní
nohy, jemně sjednotí barvu,
takže to třeba může být ces-
ta, protože když se budeme
snažit hledat silonky, které
budou nejblíž k našemu tělu,
budou hodně tenké, tudíž
nás ani nezahřejí. Prak-
tičnost v tomto případě dost
odpadává.

Je nějaký trendna jaro a léto,
na který se těšíte?
Teď jsou trendy hodně výraz-
né barvy, ale já se s jarem
a létem těším hlavně na to,
že zase začnu více nosit svět-
lé odstíny, protože byť se o to
snažím i v zimě, tak přece je-
nom s tím počasím, jaké je,
to ne vždycky jde. I v obcho-
dech ráda vidím, jak se rozzá-
ří světlejšími barvami a vše je
takové veselejší. A to se vrací
každý rok, protože světlé bar-
vy k létu patří.

VERONIKA
REICHELTOVÁ
veronika.reicheltova@metro.cz

Britky jsou
mnohem

odvážnější, umí
vynést své tělo.
U nás se body
positivity
rozbíhá, oproti
tomu Britky
byly vždy ženské
s nějakými tvary
a nesnažily se je
skrývat.
ŠÁRKA ŠTURSOVÁ
OSOBNÍ STYLISTKA

Nemusíte se bát, že přijdete o půlku šatníku. Štursová pomůže
kousky sladit nebo doplnit, aby oblečení dávalo smysl.

Při focení dává stylistka dohromady outfit a vychytává také každý
detail, aby byl výsledek perfektní. 3x ARCHIV ŠÁRKY ŠTURSOVÉ

Jsme pořád dost konzervativní,
myslí si osobní stylistka
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Rodák ze Sušice Slávek Král
cestuje devět let. Na tom by
nebylo nic extra zajímavého,
kdyby tenhle frajer nedal dvě
cesty kolem světa stopem
a na každém kontinentu při-
tom nestrávil minimálně půl
roku. Podle jeho slov nastopo-
val přes tři sta tisíc kilometrů
ve více než 86 zemích světa.
V jeho první knize Stopa-

řův průvodce zeměkoulí
najdete ty jeho zdaleka nej-
zajímavější, nejbláznivější
a nejextrémnější příběhy.
V současnosti se zaměřuje ne-
jen na téma udržitelného ces-
tování, ale i ekologie a envi-
ronmentalismu obecně.

Pamatujete si na svůj první
„stop“?
Moc dobře. V Klatovech jsem
šel na stopa, kdyžmi bylo pat-
náct let a nikdo mě nevzal,
jel jsem za dvě hodiny auto-
busem. Naštěstí nemám v po-
vaze se vzdávat.

Stopemasi neznamená vždy
jen autem– nebo ano?
Rád zkouším stopovat i ne-
všední vozidla. Bývá to výzva
se zážitkem. Mám na svém
kontě už stopnuté desítky po-

licejních aut, vojáků, ambu-
lancí, pohřebního auta, po-
vozu, koně, kola, lodí, trajek-
tů i letadla.

Kdy jste naposledy přijel
z cest? Odkud to bylo?
Naposledy z Brna, hodně ces-
tujeme po České republice
a občas zapojíme i okolní stá-
ty.Minulé léto to bylmůj oblí-
bený Banát – české vesnice
v Rumunsku – nebo Malá Fat-
ra na Slovensku.

Plánujete trip dopředu, nebo
je to všechno naprosto spon-
tánní?
Vždy vím, kdy odjíždím a kdy
se musím vrátit. Obvykle na-
plánuji pár míst, která bych
chtěl vidět nebo zažít, ale
ostatní věci se často stanou
spontánně. Nevyhledávám
příliš turistická místa, raději
se vydávám do míst, kde
mohu dobrovolničit.

Na svých cestách také větši-
nou pracujete – co nejzajíma-
vějšího jste si zkusil?
Sbíral jsem kiwi, přesazoval
palmy, vysekával mačetou
stezky v džungli, stal jsem se
včelařem, zahradníkem, uči-

telem nebomanažerem hote-
lu. Obvykle si hledám práci,
kterou jsem předtím nedělal.
Můžu se pochlubit více než
stovkou různých prací, které
jsem si vyzkoušel.

Máte nějaké doporučení pro
stopaře?
Důležitá je dobrá nálada. Jez-
dím stopem proto, abych po-
znal úžasné lidi, a blbci
prostě nezastaví. V České re-
publice mi určitě pomáhá
pes. S pejskem mi někdo za-
staví dříve než bez něj.
Pejskař přece nemůže býtma-
sový vrah.

Ocitl jste se někdy v nebezpe-
čí či ohrožení?
Mnohokrát, ať už s malárií,
výškovou nemocí, či svalo-
vou horečkou, ocitl jsem se
i uprostřed revoluce, zažil
jsem zemětřesení, lavinu, tor-
nádo nebo potkal grizzlyho,
jedovaté hady i pavouky. Ně-
kolikrát mě okradli, a to nej-
častěji v Plzni.

Jak se na cestáchdorozumívá-
te? Každý asi anglicky neumí.
Není potřeba společný jazyk,
stačí chtít. Pamatuji si, jak
jsem přespával v masajské
vesnici. S Masajem jsme si ne-
rozuměli ani slovo, a přesto
jsme si tři hodiny v kuse spo-
lu povídali.

Poslední roky cestujete se
svou fenkou border kolie,
jak to zvládá?
Corey cestování miluje, po-
řád se něco děje, a potkává-
me milé lidi, a to jí k životu
stačí. Občas si myslím, že to
zvládá líp než já, a to i při ná-
ročných přesunech nebo při
špatném počasí.

Kde vásmohou čtenáři
v nejbližší době potkat?

Přednáškovou tour rozjedu
v říjnu, ale v sobotu 27. květ-
naměmůžete potkat na Cool-
life Festu na Smíchovské
náplavce, kde budu předná-
šet a sdílet s návštěvníky zá-
žitky v BeExplorerZone na
lodi CargoGallery. Společně
se mnou tam bude třeba
Miky Škoda nebo Sara Polak.

Na co byste je nalákal? Jak
vypadají přednášky v praxi?
Mám dva typy přednášek –
edukativní a zábavné. Eduka-
tivní jezdím po školách, ale
častěji lidé chodí na mé
stand-upy.

Vy jste také vydal knihu
a chystáte další. Kdy bude
kmání?
Teď vám určitě doporučím tu
první. Je tam přes sto padesát
příběhů ze všech obydlených
kontinentů. To nejbláznivěj-
ší, co se mi stalo. Jmenuje se
Stopařův průvodce zeměkou-
lí a je k dispozici na mém
webu. Druhá kniha vyjde až
kolem Vánoc a předobjednat
ji lze také tam. FILIP JAROŠEVSKÝ

Cestovatel Slávek Král s fenkou
border kolie Corey. ARCHIV S. K.

Více na Metro.cz

Stopnul si pohřebák, policajty i sanitku

inzerce
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Pokaždé, když mě okolnosti zavedou doměsta, městečka či jen městy-
se, kde mají jakékoliv divadlo, mám snahu ho navštívit. Naposledy se
mi to podařilo v Bratislavě, kde jsem se konečně dostal do proslulého
divadla Astorka. Velmi slavný soubor, který provází báječná pověst –
byl by hřích promarnit tu možnost a nevidět jakékoliv představení.
Onen večer servírovali hru Jakub a jeho pán z pera Denise Didero-
ta/Milana Kundery, a tak jsem skoro nepozorovaně – pár lidí mě tedy
poznalo a „odfotilo sa so mnou“ – vklouzl do hlediště a čekal. Óóóó,
jak dobře jsem udělal. Vynikající herci, jmenovitě Miezga, Kemka,

Šišková, Šimun, Turek, Jakab, Arató
a Horváthová – krásně se na jejich
umění dívalo. O poločase jsem samo-
zřejmě pohltil dvě dvojky vína –
však bez vína není zážitek z divadla
kompletní – a začal se těšit na dru-
hou polovinu. Ta byla dle očekávání
též parádní, takže když hra skonči-
la, spěchal jsem za herci do divadel-
ního klubu, abych je všechny po-
chválil a skamarádil se s nimi. Co

vámmám zde vypisovat – přijali mě parádně, skoro jako vlastního.
Popili jsme, podebatovali, dobrou vůli spolu měli... a když kolem půl-
noci přišel skutečný, opravdový hlad (do té doby jsme tam trestali jen
jakési tyčinky a lupínky), nabídla se Anička Šišková, že zajde domů
a přinese osobně vyrobenou paštiku. Mysleli jsme, že mizí a používá
na nás odchodný trik, proto jsme za ní volali: „A nezabudni na chlieb
alebo rožky!“ Za chvilku byla zpátky a já na malý moment poznal, co
je to herecký život a slovenská pohostinnost. A slova ze samotného zá-
věru hry v sobě ponesu už navždy: „Půjdeme
kupředu příteli... A to je kudy? Kamkoliv...
na kterou stranu jen budeš chtít!“

Co vám
mám zde

vypisovat –
přijali mě
parádně, skoro
jako vlastního.

Chodí nám od vás básničky, to jsme rádi. V jedné si naše čtenářka
posteskla, že špatně vidí na naše luštěnky, protože jsou malé. To
nás mrzí, ale velikost našich novin větší rozměry nedovoluje, mají-li
se tam vejít i jiné věci. Pro odlehčení a úsměv na rtech si přečtěte
verše Mirka Seiferta a užívejte si sluníčka. #metrotag #mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání,
výzvu, básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte
s hashtagem #METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat
i jako zprávu přes Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz.
Váš výtvor dáme do novin!

LUŠTĚNKA

LUŠTĚNKA:PŠTROS
ŘEŠENÍSUDOKU:

Doplňujte podle legendy vodorovně a svisle stejná
slova. Tajenka je vodorovně i svisle.

1. výklenek
pro oltář

2. tajenka
3. ustýlati
4. Íránka

(sloven.)
5. dokončit

tkaní
6. obyvatelé

Asie

Pom.: apsida

@mojemetroAstorka

JAKUB KOHÁK
A JEHO PÁN
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„Dovolíte, madam?
Zaběhl mi tam pudl!“

MAREK KRÁČMAR
Facebook

POČASÍ

SUDOKU

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Teplotní rekordy: 2,2 °C (1866) 30,6 °C (1886) Bio:

DNES ZÍTRA ČTVRTEK PÁTEK

21/25 °C 16/20 °C 18/22 °C 18/22 °C

20.10 Vyprávěj
Do Prčic! Seriál (ČR, 2009-2013)

21.05 13. komnata Ivy Trhoňové

21.30 Hastrman
Romantický thriller (ČR, 2018).
Baron de Caus se po letech
vrací na své panství v Čechách.
Hrají: K. Dobrý, S. Zmrzlá, J. Ko-
lařík, J. Lábus. Režie O. Havelka

23.09 Výsledky losování Šťast-
ných 10 a Euromiliony

23.10 Komisař Moulin
Krimiseriál (Fr., 2000)

00.45 AZ-kvíz

20.00 Zkáza krásou
Příběh Lídy Baarové, herecké
hvězdy, pro niž se stala krása
darem i prokletím

21.40 Když přišla noc...
Český protifašistický odboj ne-
tvořili jen komunisté. Ti druzí
všakměli být zapomenuti. Do-
sud nezveřejněné archivy ges-
tapa i výpovědi žijících potomků

22.35 Předčítač
Romant. drama (USA/N, 2008).
Hrají: K. Winsletová, D. Kross,
R. Fiennes. Režie S. Daldry

00.35 Rodina (3/5)
Seriál (Srb., 2021)

20.20 Jedna rodina (21)
Otec jako otec. Komediální se-
riál (ČR, 2023). Stačí malý pla-
mínek a oheň je na střeše.
Hrají: T. Kostková, T. Jeřábek,
F. Blažek, B. Kohoutová

21.35 Comeback (1)
Křeslo. Sitcom (ČR, 2008).
Hrají: T. Matonoha, M. Dejdar

22.10 Comeback (2)
Gott ex machina

22.50 Kriminálka Vegas II (7)
Krimiseriál (USA, 2022)

23.45 Mentalista (8)
Krimiseriál (USA, 2008)

20.15 Zoo (115)
Ze žebříku se nepadá. Rodinný
seriál (ČR, 2023). Sid má pode-
zření ohledně Haďáka a Judith.
Hrají: M. Pecháčková, E. Bure-
šová, Š. Bilina, V. Freimanová

21.35 7 pádů Honzy Dědka
Populární talk show v nové
sezoně ze Švandova divadla

22.45 7 pádů Honzy Dědka
Talk showzMalostranskébesedy

23.55 Ano, šéfe!
Uvádí Z. Pohlreich

01.00 Policie v akci
Čtyři případy, čtyři losudy

11.00 Óčko hity

15.00 Mixxxer Live

17.00 Óčko hity
Klipy nonstop

17.30 Gamingmania
Novinky ze světa her
s Bárou Hacsi

17.35 Óčko hity
Klipy nonstop

22.00 Naked Attraction
Seznamka na tělo

22.30 Óčko flirt
Proud klipů se vzkazy diváků

ČT1 ČT2 NOVA ÓČKOPRIMA
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Češi nad Kanadou
zvítězili naposledy
na olympiádě 2018
v Pchjongčchangu.

Souboj o konečné druhé mís-
to v základní skupině B na
mistrovství světa v Rize sve-
dou čeští hokejisté dnes od
15.20 s Kanadou. O setrvání

na čtvrtfinále v Rize či stěho-
vání do Finska rozhodne i pří-
padná čtvrtfinálová účast Lo-
tyšska, které by ze čtvrté pozi-
ce ve skupině B zůstávalo
doma. „Teď se o to nezajímá-
me. Uvidíme po konci skupi-
ny, jak to dopadne. Musíme
se nachystat nejdřív na Kana-
du. Potom uvidíme. Už jsme
dostali informace. Jestli bude-
me cestovat, víme, kdy a jak.
Kdy jede bus, jak letí letadlo.

To víme,“ řekl kouč trenér
Kari Jalonen.
„Nejenom pro mě, ale také

pro ostatní je to speciální
zápas. Kanada má zase kvalit-
ní tým, očekáváme rychlou
hru do těla, skvělý souboj,“
řekl obránce Tomáš Kundrá-
tek, který má kanadskou
manželku.
Kanaďanémajímezi 23 hrá-

či na soupisce jediného hoke-
jistu, který nehrál NHL. ČTK

Fortuna. Kanada není letos top favorit!
Před zápasem s Kanadou
jsme položili tři otázky
expertovi Fortuny
Romanovi Kovaříkovi.

Jak dopadne poslední zápas
ve skupině s Kanadou?
Zámořský celek letos nemá tako-
vou kvalitu jako v minulých le-
tech, to se potvrdilo i v zápasech
se Švýcarskem nebo Slovenskem,
kdy body ztratil. Proti Čechům
bude Kanadě chybět potresta-
ný Veleno, který na šampionátu
skončil. Naši naopak předvedli
i přes porážku se Švýcarskem
nejlepší výkon na šampionátu,
mužstvo dokázalo utkání odehrát
ve vysokém tempu. Dobře vypadal

Zohorna, který přiletěl ze zámoří,
jeho parametry týmu pomůžou.
České mužstvo může pomýšlet
na bodový zisk (kurz 2,07) i díky
produktivní dvojici Červenka –
Kubalík.

Sdílí podobný optimismus i sáz-
kaři?
Je pravdou, že Češi národnímu
týmu až tolik nevěří, na Kanadu
míří 73% všech tiketů. Nicméně
reprezentace se může spolehnout
na dobrou přesilovku, rozchyta-
li se gólmani, Kubalík je nejlep-
ším střelcem turnaje, Červenka
má loňskou fazónu. Kanadu pak
čeká druhý zápas ve dvou dnech,
na turnaji dosud nedokázala za-
pnout na maximum, což přijde
až ve čtvrtfinále. Kanada má navíc
tendence soupeře podceňovat.

Jaký soupeř by mohl sedět čes-
kému týmu ve čtvrtfinále?
Už teď je jisté, že narazíme na těž-
kého soupeře, takže je celkem
zbytečné spekulovat jaké umístě-
ní by bylo lepší nebo horší. Každo-
pádně podle aktuální formy z tro-

jice USA, Švédsko a Finsko by bylo
paradoxně nejlepší změřit síly
s úřadujícími mistry světa z Fin-
ska. Američané jsou totiž nej-
produktivnějším týmem turnaje,
Švédsko má zase skvělou defen-
zivu.

Proti
Kanadě je
to vždycky

speciální. Každý
se na zápas proti
hráčům z NHL
těší.
TOMÁŠ KUNDRÁTEK
ČESKÝ HOKEJISTA

inzerce

Cavendish „do důchodu“
Bývalý mistr světa Mark Cavendish (vlevo) ukončí po této
sezoně kariéru. Britský jezdec mezi profesionály závodí
17 let a dosud vybojoval 161 vítězství. Více jich získali jen
Belgičané Eddy Merckx (vpravo, 275) a Rik van Looy (162),
kteréhomá hvězdný spurtér ještě šanci překonat. ČTK

Reklama zdarma
Pražský magistrát poskyt-
ne Fotbalové asociaci Čes-
ké republiky více než dvě
stovky reklamních ploch
k propagaci finále Evrop-
ské konferenční ligy. Důvo-
dem je ekonomický přínos
akce pro město. Bezplatná
výpůjčka bude platit od
25. května do 7. června.

Ve vedení FIBA
Český basketbal bude mít
dál zastoupení ve vedení
evropské federace FIBA
Europe. Na víkendové val-
né hromadě v Mnichově
obhájil post ve výkonném
výboru Michal Konečný.

Další posila
Druhou posilou basketba-
listek USK Praha pro další
sezonu je australská pivot-
ka Ezi Magbegorová,
která v roce 2020 získala
veWNBA titul se Seattlem.

Půjde do vězení?

Bývalému viceprezidento-
vi Juventusu Pavlu Nedvě-
dovi znovu hrozí osmimě-
síční zákaz činnosti ve fot-
bale za roli v aféře s falšo-
váním účetnictví turínské-
ho celku. Trest žádá vrchní
žalobce fotbalového svazu.

Nově v akademii
Šéfemmládežnické akade-
mie ve fotbalové Spartě se
stane Vítězslav Lavička.
Od 1. června nahradí jiné-
ho bývalého trenéra leten-
skéhomužstva – Jaroslava
Hřebíka, jenž ve funkci po
11 letech skončí. ČTK

1:6
Tímto výsledkem český tým
prohrál, když se naposledy
utkal s Kanadou. Stalo se
tak loni v semifinále MS.

M
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POSLEDNÍ STŘETNUTÍ

AP

KRÁTCE

„Do Tampere? Víme, kdy a jak“


